
 وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی در حاشیه 
نشست رونمایی از اثر »مائده« ضمن اشاره 
به تجربه محمد خزاعی و مسبوق به سابقه 
از ممنوعیت  بودن انتصاب باحفظ سمت 
گفت.  انتشار فیلم های بدون مجوز سخن 
محمد مهدی اسماعیلی در حاشیه نشست 
رونمایی از تازه ترین اثر محمد روح الامین با 
عنوان »مائده« بیان داشت: نشان درجه 
که به آقای روح الامین اهدا شد  یک هنری 
معادل مدرک دکتری در شورای ارزشیابی ما 
محسوب می شود و این سنت خوبی در بنیاد 
که هر سال و  بین المللی امام رضا)ع( است 
در دهه کرامت تابلو نفیسی آماده و رونمایی 
می کنند. وی افزود: به انقلاب اسلامی عزیزمان 
افتخار می کنیم که این چنین استعدادهای 
درخشانی را به عرصه هنر تحویل داده است 
و امیدوارم روح الامین مسیر حرکت در سنت 
که در آن  هنری متعلق به مکتب انقلابی را 
توأمان  عقلانیت  و  عدالت  عاطفه،  عشق، 
وجود دارد با قوت ادامه دهد. وزیر ارشاد در 
پاسخ به پرسش خبرنگاران مبنی بر انتصاب 
با حفظ سمت محمد خزاعی به دبیری چهل 
کرد:  ، عنوان  و سومین جشنواره فیلم فجر

فیلم  جشنواره  دبیری  به  انتصاب  اینگونه 
فجر در سال های قبل هم وجود داشته است 
و مسئول سازمان سینمایی دبیر جشنواره 
فیلم فجر بوده است و ما طبق بررسی هایی که 
انجام دادیم تصمیم گرفتیم دبیری این دوره از 
جشنواره فیلم فجر را خود آقای خزاعی بر عهده 
بگیرند. محمد خزاعی پیش از این نیز سابقه 
دبیری جشنواره را داشته است و امیدواریم 
بتوانیم شاهد ارتقا این دوره از جشنواره باشیم. 

اسماعیلی در جواب سوال خبرنگاری مبنی 
بر ارسال آثار بدون مجوز به جشنواره های 
خارجی و فیلم محمد رسول اف، گفت: تولید 
و انتشار فیلم هایی که مجوز ندارند ممنوع و 
خلاف قانون است. ما و سایر نهادها در قبال 
آن وظیفه داریم و ضرر این تخلفات بیش از 
همه متوجه جامعه سینمایی می شود و هر 
جا این روند را مشاهده کنیم از آن جلوگیری 
می کنیم. در جایگاه وزارت فرهنگ و ارشاد 

خودمان را تنظیم گر فضای فرهنگی و نگهبان 
قانون می دانیم و از این مرزهای قانونی صیانت 
می کنیم. وزیر فرهنگ و ارشاد مبنی بر گمانه ها 
نسبت به عدم استقبال از نمایشگاه کتاب، 
یادآور شد: با توجه به اینکه برای افراد حاضر 
آمار  می شود،  ارسال  پیامک  نمایشگاه  در 
دقیق داریم و استقبال خوبی از نمایشگاه 
شده است، امسال در کنار تبلیغات حضور در 
نمایشگاه به تبلیغ سامانه مجازی می پردازیم 
و یارانه این بخش را افزایش داده ایم. در تلاش 
هستیم عدالت فرهنگی اتفاق بیفتد و نمی دانم 
دوستانی که این صحبت ها را می کنند آیا خود 
در نمایشگاه حضور دارند؟ به عنوان مثال 
جمعیت  مدیریت  به  نسبت  ما  جمعه  روز 
فراوانی که در نمایشگاه حضور داشتند نگران 
بودیم. اسماعیلی در رابطه با تشکیل بنیاد 
پویانمایی، توضیح داد: بنیاد پویانمایی به 
ابلاغ رئیس جمهور رسیده است و هیات امنا 
توسط بنده معرفی شده اند. قرار است در 
اولین جلسه شورای انقلاب فرهنگی و احتمالا 
سه شنبه پیش رو تصویب شود و پس از تصویب 
هیات امنا می توانیم مسائل هیات مدیره و 

سایر اقدامات را دنبال کنیم.
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کتاب فقط در نمایشگاه   استفاده از بن 
مجازی کتاب امکان پذیر است، برای استفاده 
از  از این مزیت لازم است، متقاضیان بعد 
ثبت نام در سامانه فروش مجازی و تکمیل 
که به کدملی  آن ها  سبد خرید، از یارانه ای 
اختصاص یافته، استفاده کنند. مخاطبان 
نمایشگاه می توانند علاوه بر حضور در محل 
سامانه  به  مراجعه  با  نمایشگاه  برگزاری 
book.icfi.ir نسبت به خرید کتاب به صورت 
از  اول:  مرحله  کنند.  اقدام  غیرحضوری 
طریق سایت book.icfi.ir  وارد پنل نمایشگاه 
بین المللی کتاب تهران شوید. مرحله دوم: در 

صورتی که قبلا در این وبسایت ثبت نام کرده 
باشید باید بر روی گزینه ورود به حساب کاربری 
)در کادر بالا( کلیک کنید در غیر اینصورت باید 
بر روی گزینه ثبت نام کلیک کنید و مراحل 
ثبت نام را طی کنید و سپس وارد شوید. مرحله 
سوم: در قسمت نام کاربری، شماره همراه و 
برای رمز یک رمز دلخواه را انتخاب کنید. بعد 
از واردکردن نام کاربری و رمز باید منتظر یک 
پیامک تأیید بمانید. مرحله چهارم: کدی 
که به شماره همراه شما پیامک شده است را 
در کادر تأیید وارد کنید. مرحله پنجم: بعد از 
طی این مراحل شما می توانید مشخصات 
کتاب دلخواهتان را جست وجو کنید. مرحله 
ششم: بعد از اینکه کتابتان را انتخاب کردید 
مشخصات و آدرس خود را در قسمت مربوطه 
وارد نمایید. در نهایت هم وارد صفحه پرداخت 
شوید تا با پرداخت عملیات خود را تکمیل 
کنید. یارانه خرید کتاب یا بُن کتاب، با عنوان 
»اعتبارخرید« به کد ملی متقاضیان اختصاص 

پیدا می کند؛ بنابراین برای ثبت نام به واریز 
اعتبار  نیازی نیست؛ برهمین اساس  وجه 
کتاب در  ، هنگام خرید  یارانه سهم خریدار
سقف  تا  و  خرید  متناسب  فروش  سامانه 
اعلام شده محاسبه خواهد شد. مشمولان 
باید فرآیند ثبت نام را بعد از دریافت پیامکِ 
کد ملی شما شارژ  کتاب روی  »یارانه خرید 
شد« از طریق شماره ۳۰۰۰۴۱۴۱ ادامه دهند. 
کدملی  براساس سازوکار هزینه کرد بن، هر 
تنها یک بار مجاز به دریافت بن کتاب است. 
مخاطبان باید در نظر داشته باشند، برای 
تشکیل صفحه کاربری، الزامی برای مطابقت 
کدملی و شماره تلفن همراه نیست اما برای 
دریافت یارانه نیاز به استفاده از شماره تلفن 
همراهی است که در مالکیت کد ملی باشد. 
شماره تلفن همراه باید فعال، در دسترس و 
کننده باشد.  « شخص ثبت نام  »در اختیار
دانشجویان در جریان باشند که سقف یارانه 
اعتباری خرید کتاب آن ها و طلاب، ۷۰۰ هزار 

تومان است که ۴۲۰ هزار تومان سهم مشارکت 
دانشجویان و طلاب است و ۲۸۰ هزار تومان 
سهم معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی و سقف یارانه اعتباری خرید کتاب برای 
اعضای هیات علمی ۸۰۰ هزار تومان در نظر 
گرفته شده است؛ از این مقدار معادل ۴۰۰ هزار 
تومان سهم عضو هیات علمی و ۴۰۰ هزار تومان 
نیز برعهده معاونت فرهنگی وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی با مشارکت وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی خواهد بود. اعتبار مبلغ بنِ 
خرید کتاب برای خبرنگاران و اهالی رسانه، یک 
میلیون تومان است که ۵۰۰ هزارتومان آن آورده 
خبرنگارِ متقاضی خواهد بود، ۴۰۰ هزار تومان 
از سوی معاونت امور رسانه ای و تبلیغات و ۱۰ 
درصد مابقی از محل تخفیف ناشران پرداخت 
می شود. یارانه مذکور که پس از تشکیل سبد 
اعمال  خودکار  به صورت  سامانه  از  خرید 
می شود، به صورت »اعتبار خرید« به کـدملـی 

خبرنگاران متقاضیان اختصاص می یابد.

از بخش مجازی 
نمایشگاه چطور 
خرید کنیم؟

توصیه های محمدعلی 
نجفی برای خواندن رمان

 محمدعلی نجفی با ابراز امیدواری از 
اینکه شرایطی برای ساخت فیلم پیدا 
کند، به مردم توصیه می کند که این روزها 
کتاب و به خصوص رمان، بیشتر بخوانند. 
« و »سربداران«  کارگردان »جُنگ اطهر
کرد:  بیان  »ایسنا«،  با  گفت وگویی  در 
ندارم  فیلمسازی  برای  تصمیمی  فعلا 
چون با توجه به شرایط روحی و جسمی 
اوضاع برای کار مناسب نیست و به همین 
مشغول  بیشتر  حاضر  حال  در  دلیل 
مطالعه هستم. او در پاسخ به اینکه چه 
چه  خواندن  و  می خواند  کتاب هایی 
کتاب هایی را توصیه می کند، گفت: الان 
خودم رمانی را می خوانم به اسم »مزدک« 
که ترجمه مهدی سحابی است و بخشی 
از تاریخ خودمان را در آن می بینم. رمان 
دیگری را هم مدتی قبل خواندم به نام 
»چنگیزخان و ساختن دنیای مدرن« 
بسیار  برایم  که  ودرفورد  جک  نوشته 
جذاب بود؛ به خصوص آنکه درباره دوران 
مغول کار کرده بودم و این کتاب نکات 
تازه ای داشت. وی افزود: نظرم به طور 
کسی می خواهد  گر  که ا کلی این است 
کتاب بخواند خوب است که یا تاریخ هنر 
بخواند یا رمان. کتاب های روانشناسی و 
فلسفی هم خوبند ولی برای عموم رمان 
بهتر است به ویژه آنکه رمان های ایرانی 
خوبی هم داریم. نجفی ادامه داد: البته 
کسی تجربه هایی در زندگی دارد و  هر 
براساس سن و سال و نگاهش به زندگی 
علاقه مندی های  می تواند  اجتماع  و 
متفاوتی داشته باشد. مجموعه این ها که 
اشاره کردم برای شخص من انرژی دهنده 
شاهنامه  خواندن  بنده  است.  بوده 
فردوسی را دوباره شروع کرده ام و برایم 
جالب و عجیب است که در این دوباره 
خواندن شاهنامه، نوعی دیدگاه هنری 
به دست آوردم. فردوسی آنقدر زیبا هنر 
را تعریف کرده که توصیه می کند هر چه 
را با عقلانیت درک نکردی با زبان هنری 
کارساز است.  را ببین و این بسیار  آن 
این فیلمساز اظهارداشت: در کنار این 
مطالعات یادداشت برداری هم می کنم و 
می خواهم با مهیاشدن شرایط، فیلمی 
بسازم که دغدغه های ذهنی مرا تحقق 
دهد. بر این اساس دوست دارم اثری 
بسازم که هم داستان داشته باشد و هم 

به گونه ای مستند باشد.

  رئیس جمهور روسیه وظایف بیشتری را به ۲ نفر از 
که بر بخش صنعت  کشور  کلیدی دولت این  مقامات 
دفاعی و بخش های انرژی نظارت دارند، محول کرد. به 
گزارش ایسنا، »ولادیمیر پوتین« رئیس جمهور روسیه که 
هشت سال پس از فروپاشی اتحاد جماهیر شوروی در 
سال ۱۹۹۱ به قدرت رسید، وظیفه دیگری را به »دنیس 
مانتوروف« وزیر صنعت و تجارت روسیه داد که معاونت 
نخست وزیر در دولت جدید »میخائیل میشوستین« 
گزارش  رویترز  خبرگزاری  است.  روسیه  نخست وزیر 

ک« ۵۲ ساله نیز همچنان معاون  کرد، »الکساندر نووا
نخست وزیر که بر بخش انرژی نظارت می کند، در پست 
خود باقی خواهد ماند اما وظایف دیگری را در حوزه 
اقتصاد خواهد داشت. مانتوروف ۵۵ ساله بر صنعت 
دفاع روسیه نظارت می کند، اقدامی که آمریکا و متحدان 
اروپایی اش را غافلگیر کرده است زیرا روسیه با افزایش 
علمکرد  ناتو،  ائتلاف  کل  به  نسبت  تسلیحات  تولید 
ک تجربه  سریع تری دارد. دولت روسیه اعلام کرد: »نووا
مدیریتی لازم را دارد. وی مدت ها در سمت های مختلف، 

چه در حوزه بازرگانی و چه در شهرداری و خدمات عمومی، 
مسائل اقتصادی و مالی را هماهنگ می کرد. »دیمیتری 
کشاورزی، معاون نخست وزیر  پاتروشف« وزیر سابق 
می کند.  نظارت  کشاورزی  بخش  بر  که  شد  خواهد 
»اوکسانا لوت« هم وزیر کشاورزی خواهد شد. پوتین این 
سیاستمدار کهنه کار ۷۱ ساله در اوایل سالجاری میلادی 
با ۸۷.۲۸ درصد آرا برای بار پنجم به عنوان رئیس جمهور 
روسیه انتخاب شد و قرار است به مدت شش سال تا ۲۰۳۰ 

رئیس جمهور باشد.

وظایف جدیدی که »پوتین« به ۲ مقام روسیه محول کرد

بیـــن المـــلل
 

 

خبــــــــر
 امانوئل ماکرون: 

 شاید برای جلوگیری از پیشروی روسیه
مداخله کنیم!

به دنبال  پاریس  می گوید:  فرانسه  رئیس جمهور   
اجتناب از مداخله مستقیم در جنگ اوکراین است، شاید 
برای ممانعت از پیشروی بیش از حد روسیه، مداخله 
الزامی باشد. به گزارش مهر به نقل از راشاتودی، امانوئل 
کرون، رئیس جمهور فرانسه اظهارداشت: پاریس قصد  ما
دخالت مستقیم در جنگ اوکراین را ندارد اما در صورت 
پیشروی بیش از حد روسیه، شاید دخالت مستقیم 
کرون در ویدئویی که در ایکس  فرانسه الزامی باشد. ما
منتشر شده است، در پاسخ به پرسشی درباره اینکه آیا 
گر روسیه پیروز  فرانسه قرار است وارد جنگ شود، افزود: ا
شود، اتحادیه اروپا تمام اعتبار و امنیت خود را از دست 
خواهد داد. آینده و امنیت ما در اوکراین روی لب تیغ قرار 
دارد. وی همچنین گفت که کشورهای اتحادیه اروپا علاوه 
بر تحویل تجهیزات نظامی به کی یف، در صورت پیشروی 
بیش از حد روسیه، باید آماده اقدام باشند. رئیس جمهور 
فرانسه تصریح کرد: بنابراین، با تمام وجود امیدوارم 
که مجبور به ورود به جنگ نباشیم. فرانسه قدرتی 
صلح طلب است هرچند که برای صیانت از صلح، باید 
خود را تسلیح کند. در صورتی که منافع ما تهدید شود، 
مداخله همچنان گزینه روی میز است. وی ادامه داد: 
گاهی اوقات باید در قبال دشمنان مان بازدارندگی داشته 
گر زیاده روی و منافع و  و باورپذیر باشیم و بگوییم که ا

امنیت ما را تهدید کنید، آنگاه مداخله را رد نمی کنم. 
 

 نخستین جنگنده های اف۱۶ 
به اوکراین می رسد

 روزنامه  انگلیسی به نقل از یک منبع ارشد نظامی 
این کشور گزارش داد، نخستین جنگنده های اف-۱۶ 
قرار است ظرف چند هفته آتی به اوکراین برسند. به 
گزارش ایسنا، روزنامه »ایوینینگ استاندارد« انگلیس 
همچنین از قول منبع مطلع اعلام کرد این جنگنده ها 
ژوئیه یا ژوئن به اوکراین می رسند اما نگفت که از کدام 
کشورها این جنگنده ها ارسال خواهد شد. به نقل از 
خبرگزاری اسپوتنیک، هلند و دانمارک در میان نخستین 
کشورهایی هستند که با تامین جنگنده های اف-۱۶ 
برای اوکراین موافقت کرده اند. کاخ سفید نیز تایید کرد 
که کی یف این جنگنده های ساخت آمریکا را از کشورهای 
آموزش خلبان های  که  زمانی دریافت می کند  ثالث 
اوکراینی برای پرواز با آنها تکمیل شود. وزیر دفاع هلند نیز 
گفته کشورش قصد دارد در سالجاری میلادی نخستین 
گرچه  گروه از جنگنده های اف-۱۶ را به اوکراین بفرستد، ا
اوایل ژانویه سالجاری میلادی اعلام کرده بود که ارسال 

این جنگنده ها به مدت شش ماه به تاخیر می افتد.

 رجب طیب اردوغان:   

هیتلربهنتانیاهوحسادتمیکند
کوتــــاه

کرد،  موافقت  آتش بس  با  حماس  گفت:  اردوغان   
اما اسرائیل بهانه می آورد و آتش بس نمی خواهد، زیرا 
می خواهد تمام غزه را اشغال کند. ظلم و کشتار همچنان 
اردوغان،  طیب  رجب  ایسنا،  گزارش  به  دارد.  ادامه 
کیس،  کوس میتسوتا رئیس جمهور ترکیه در آستانه سفر کریا
نخست وزیر یونان به آنکارا، بیان داشت: بنیامین نتانیاهو، 
نخست وزیر اسرائیل با روش های نسل کشی که ارائه کرده 
به سطحی رسیده که هیتلر حسادت می کند. وی افزود: 
آیا می توان به آنچه اسرائیل ماه ها بر سر مردم غزه تحمیل 
کرده نگاه کرد و بمباران بیمارستان ها، کشتار کودکان، 
به  کردن مردم بی گناه  و محکوم  سرکوب غیرنظامیان 
گرسنگی، تشنگی و کمبود دارو توسط اسرائیل به بهانه های 
مختلف را مشروع دانست. هیتلر در گذشته چه کرد و مردم 
را در اردوگاه های کار اجباری کشت. رئیس جمهور ترکیه 
، بلکه سال ها قبل  کتبر ادامه داد: آیا غزه نه تنها پس از ۷ ا
از آن به یک زندان روباز تبدیل نشد؟ آیا مردم آنجا برای 
سال ها محکوم به منابع محدود، تقریبا مانند یک اردوگاه 
کار اجباری نبودند؟ چه کسی مسئول وحشیانه ترین و 

کتبر  سیستماتیک ترین کشتار جمعی در غزه پس از ۷ ا
که هیتلر را با  است؟ نتانیاهو به سطحی رسیده است 
روش های نسل کشی خود حسادت می کند. ما در مورد 
قرار  هدف  را  آمبولانس ها  می کنیم.  صحبت  اسرائیل 
می دهد، به نقاط توزیع غذا حمله می کند و کاروان های 
کید بر اینکه  کمک رسانی را به آتش می کشد. اردوغان با تا
آنها در مورد اسرائیل صحبت می کنند که آمبولانس ها را 
هدف قرار داده، نقاط توزیع مواد غذایی را هدف قرار داده و 
به کاروان های کمک رسانی آتش گشوده است، گفت: حقوق 
و آزادی مردم غزه به ویژه حق زندگی نقض می شود. ما از 
حقوق آنها دفاع می کنیم. ما از صلح دفاع می کنیم. به نقض 

بی پروای قوانین بین المللی و حقوق بشر ادامه می دهد.
  صلح دائمی راهی موثر است

کید بر اینکه اسرائیل این کار را نه تنها در   اردوغان با تا
غزه بلکه در تمام سرزمین های فلسطینی انجام داد، 
کرد: خانه ها و زمین های فلسطینی ها را برای  تصریح 
تروریست هایی که آنها را شهرک نشین می نامند، گرفت و 
آنها را در خانه های فلسطینی ها اسکان داد. فلسطینی ها 

نیز علیه این ظلم و ستم سیستماتیک که در طول سالیان 
متمادی گسترش یافته است، مبارزه کردند. او با اشاره 
به اینکه حماس چیزی نیست جز مردمی که از خانه ها، 
محل کار و زمین های تحت اشغال اسرائیل در فلسطین 
گفت: حماس چه می خواهد؟ جز  محافظت می کنند، 
پس گرفتن سرزمین های فلسطینی اشغال شده توسط 
گر کشور  اسرائیل و احیای کشورشان در مرزهای ۱۹۶۷، ا
مستقل، مستقل و یکپارچه فلسطین با پایتختی قدس 
شرقی به رسمیت شناخته شود، آیا نیازی به مقاومت 
وجود خواهد داشت؟ ارائه راه حل و صلح دائمی و پایدار 
، راهی موثر است. می بینید که حماس  بر اساس دو کشور
با آخرین بیانیه خود با آتش بس موافقت کرد، اما اسرائیل 
بهانه می آورد و نمی خواهد آتش بس را به دلیل تمایل 
خود به اشغال کل غزه. ظلم و قتل عام ادامه دارد. ما به 
تلاش خود ادامه می دهیم. کسانی که از اسرائیل حمایت 
تجدیدنظر  رویدادها  این  همه  مورد  در  باید  می کنند 
کنند. رئیس جمهور ترکیه در خصوص روابط ترکیه و یونان 
گفت: ما تمام تلاش خود را می کنیم تا صلح و آرامش در 
کم باشد. وی افزود:  دو سوی دریای اژه برای همیشه حا
این در دست ما است که روابط دو کشور را تسهیل کنیم. 
واشنگتن باید سیاست متعادلی را در رابطه با روابط ترکیه 
کوس  و یونان دنبال کند. اردوغان در خصوص سفر کریا
کیس به آنکارا با اشاره به اینکه ترکیه و یونان نه تنها  میتسوتا
جغرافیای یکسانی دارند، بلکه عناصر مشترکی نیز دارند 
که بسیاری از آنها بعد تاریخی دارند، گفت: »البته مسائلی 
وجود دارد که ما درباره آنها یکسان فکر نمی کنیم، اما تعداد 
آنها زیاد نیست.« اردوغان در پاسخ به اینکه چرا دیدارهای 
برنامه ریزی شده او با جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا به طور 
گهانی به تعویق افتاد و آیا معتقد است که آمریکا باید نقش  نا
میانجی در روابط ترکیه و یونان داشته باشد، اظهارکرد که 
سفرش به آمریکا به دلیل ناسازگاری برنامه های دوجانبه 

به تعویق افتاد. 

 دونالد ترامپ: 
  »بایدن« بدترین رئیس جمهور 

جهان است
 دونالد ترامپ در یک سخنرانی جو بایدن را بدترین 
رئیس جمهور جهان خطاب کرد و گفت:  او آسیب فراوانی 
گر ۱۰ تا  به آمریکا وارد کرده است. »دونالد ترامپ« افزود: »ا
از بدترین رؤسای جمهور تاریخ آمریکا را جمع کنید، آسیبی 
که آن ها روی هم رفته به آمریکا وارد کرده اند از آسیبی که 
این احمق تمام عیار زده کمتر است.« ترامپ ادامه داد: 
او یک دیوانه است. باهوش نیست و هرگز نبوده است. 
من این روزها درباره او به صورت متفاوتی حرف می زنم، 
چون شمشیر از رو بسته شده. او آدم بدی است و بدترین 
رئیس جمهور تاریخ در میان تمامی کشورها است. همه 
به او می خندند. این رئیس جمهور سابق آمریکا و نامزد 
انتخابات ۲۰۲۴ این کشور با اشاره به پرونده هایی متعددی 
که در مورد اقدامات او قبل، حین و پس از انتخابات های 
۲۰۱۶ و ۲۰۲۰ در جریان است، بایدن را به نقش داشتن در 
این اتهام ها متهم کرد و اظهارداشت: نباید با رقیب خود 
این طور رفتار کنید. کشورهای جهان سوم از این کارها 
کار در آمریکا  می کنند، جمهوری های موز فروش! این 

انجام نمی شود.

 حضور هواپیماهای چینی 
در اطراف تایوان

 در ادامه نمایش قدرت نظامی چین به تایوان، شماری 
هواپیما و ناوهای چینی نزدیک جزیره تایوان رویت شدند. 
وزارت دفاع جزیره تایوان از رهگیری شماری جنگنده و 
 » ناو ارتش چین خبر داد. به گزارش خبرگزاری »اینی نیوز
ارتش تایوان ۱۱ فروند هواپیمای نظامی و ۸ فروند ناو چین 
را در خط میانی تنگه تایوان و منطقه شناسایی هوایی 
شناسایی کرد. تایوان از آماده باش یگان موشکی، نیرو های 
دریایی و هوایی خود حین رصد ناوها و هواپیماهای چینی 
گوست ۲۰۲۲، پس از دیدار »نانسی  خبر داد. چین در آ
پلوسی«، رئیس وقت مجلس نمایندگان ایالات متحده، 
یک  داد.  افزایش  منطقه  در  را  خود  نظامی  تحرکات 
کارشناس نظامی تایوانی هشدار داده که هواپیماهای 
کنون نزدیک تر به جزیره پرواز می کنند و  نظامی چین ا
می توانند ظرف چند دقیقه به ساختمان ریاست جمهوری 
تایوان برسند. »چانگ ین تینگ« ژنرال بازنشسته نیروی 
هوایی تایوان گفت که بر اساس داده های وزارت دفاع، در 
۲۱ آوریل ۲ فروند جنگنده چینی در ۷۶ کیلومتری تایوان 
مشاهده شدند. چانگ ادامه داد: »این بدان معناست که 
آنها برای رسیدن به ساختمان ریاست جمهوری تنها به پنج 
دقیقه زمان نیاز دارند.« این ژنرال بازنشسته تایوان افزود: 
»رهگیری جت های نظامی چین برای هواپیماهای ارتش 

تایوان دستکم ۶ دقیقه زمان نیاز دارد.«

 هوتن شکیبا: 
دوست داشتم در »طعم گیلاس« بازی کنم

 هوتن شکیبا که علاقه مند بوده در فیلم »طعم گیلاس« 
گی های این هنرمند گفت:  کیارستمی بازی کند، درباره ویژ
برای من کیارستمی یادآور ژست هنرمندی است که در هر 
شرایطی، بدون در نظرگرفتن جو غالب یک محیط هنری، 
سعی می کرد آنچه را که فکر می کرد، بسازد. به گزارش ایسنا، 
هوتن شکیبا افزود: کیارستمی بیشتر به نسبت خودش با 
جامعه و جهان در بستری که زندگی می کرد، می اندیشید 
کنش های روزانه و خبری. او  تا درگیرشدن با موضوعات و وا
درباره تاثیر عباس کیارستمی در سینمای ایران توضیح داد: 
جواب دادن به این پرسش سخت است چون فکر نمی کنم 
کیارستمی  سینمای امروز ما اصولا تحت تاثیر سینمای 
 ، باشد و به نظرم به سرعت نور از او فاصله داریم. این بازیگر
مهم ترین میراث کیارستمی را آثار این هنرمند دانست و 
ادامه داد: آثار او هم در ایران و هم در جهان هنوز زنده و قابل 
توجه هستند. امیدوارم این میراث ارزشمند باعث شود 
سینمای ما هم دوباره نگاهی جدید به دور از جو آلوده  زمانه، 
به مفاهیم زندگی داشته باشد. شکیبا درباره دلیل موفقیت 
کیارستمی در عرصه بین المللی گفت: پرسش سختی است 
. چون انگار می خواهم با جواب به این  و جوابش سخت تر
سوال روش های موفقیت یک فیلمساز در جهان را توضیح 
بدهم. کیارستمی کسی بود که کارش را درست انجام می داد. 
که زندگی  کرد ایده هایش  را در بستر و زمانه ای  او سعی 
می کرد، عملی کند. طبیعتا این شانس سینمای جهان بود 
که متوجه امکان های کیارستمی شد. به نظر من توجه به 
زندگی در مدیوم سینما و دوری کردن از کلیشه های مرسوم 
زمانه خود، باعث موفقیت کیارستمی در سینمای جهان 
شد. شکیبا، بهترین سکانس آثار کیارستمی از نگاه خود را 
این گونه بیان کرد: سکانسی از فیلم »زندگی و دیگر هیچ« 
از سه گانه  کوکر که کارکتر مرد/ پدر )فرهاد( با حسین که بر 
روی پله ها جوراب می پوشد، درباره  ازدواجش در ایام زلزله 
گفت وگو می کند. وی در پاسخ به اینکه دوست داشتید در 
آثار کیارستمی چه نقشی ایفا کنید، گفت: طبیعتا دوست 
داشتم در فیلم »طعم گیلاس« به جای همایون ارشادی، 
نقش آقای بدیعی را ایفا کنم. او در بخش پایانی این گفت وگو 
درباره برگزاری جشنواره فیلم کوتاه عباس کیارستمی توضیح 
گر این رویداد با نام کیارستمی بتواند میراث وی را که  داد: ا
به نظر من حداقل در سطح زیبایی شناسی سینمای کنونی 
ایران نادیده گرفته شده، یادآوری و ما را مجبور کند تا دوباره 
سینمای وی را مرور کنیم، می تواند اتفاق  مهم  و تاثیرگذاری 
گران جوان  باشد. شکیبا خاطرنشان کرد: مطمئنم سینما
شناخت بیشتری از کیارستمی دارند تا کلیت سینمای بدنه  
کران  ایران. به نظرم آنها با حضورشان در این فستیوال و ا
آثارشان می توانند اتفاقاتی را که  سینمای ایران فراموش 

کرده، یادآوری کنند.

 وزیر ارشاد: 

برخوردمیکنیم فیلمهایبدونمجوز باانتشار


